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Abordarea problemei traficului și a infrastructurii de 
transport nu constă în mai mult spațiu pentru mașini, 
ci în mai mult spațiu pentru oameni. Măsurile de 
recalibrare a traficului trebuie să garanteze că nu se 
mută pur și simplu traficul dintr-un punct critic în 
altele. 

• Proiectul „TUB - Tunel Urban București”: Conectarea 
Sudului orașului de Nord.

• Extinderea și modernizarea transportului public prin 
achiziționarea de autobuze electrice și hibride, 
tramvaie și troleibuze moderne.

• Modernizarea liniilor de tramvai și extinderea rețelei 
de metrou; optimizarea rutelor STB cu timpi de 
așteptare sub 10 minute și implementarea de benzi 
unice pentru transportul public.

• Utilizarea semaforizării inteligente și a unui sistem 
avansat de gestionare a traficului bazat pe date în 
timp real.

• Implementarea unui sistem tarifar integrat și 
crearea de hub-uri de transport multimodal pentru 
tranziții fluide între diferite moduri de transport.

• Subvenții pentru achiziția de biciclete și inițiative 
educaționale pentru reducerea amprentei de 
carbon.

• Crearea de piste de biciclete sigure, zone pietonale 
extinse și facilități de parcare pentru biciclete.

• Studii punctuale pentru lărgirea drumurilor și 
descongestionarea intersecțiilor.

• Eliminarea parcărilor neregulamentare în intervalele 
orare cu trafic de vârf.

Construirea unei rețele de metrou de tip inelar radială 
care să asigure mobilitatea între Ilfov și București este 
prioritară. 

Se vor realiza extinderea Magistralei M4, Gara de 
Nord – Gara Progresul, precum și extinderea M2, 
Pipera – Tudor Arghezi până în comuna Berceni, în sud 
și respectiv în nord, pe traseul T. Arghezi – Pipera – 
Voluntari.Vor apărea două noi magistrale, M7- 
Bragadiru – Piața Unirii – Afumați și M8 - 
Semănătoarea – Piața Rahova – Toporași – Piața 
Sudului – Dristor. 

Pentru infrastructura rutieră, prioritățile vizează, 
printre altele, construirea a trei pasaje supraterane 
pentru fluidizarea circulației și reducerea conflictului 
de trafic la intrările în București și în “punctele roșii”. 

Acestea sunt: 

• Pasajul suprateran peste calea ferată de pe Șos. 
Andronache;

• Pasaj suprateran la intersecția dintre Șos. 
Colentina, Str. Gherghiței, Șos. Andronache;

• Pasajul suprateran la intersecția dintre Șos. Berceni 
și str. Sg. I. Iriceanu. 

De asemenea, vor fi realizate supralărgiri pentru Șos. 
Măgurele, Șos. Alexandriei, se vor finaliza lucrările la 
Prel Ghencea și se va construi un drum de legătură 
între A1, Centura și Sp. Independenței, pentru 
fluidizare pe Bd. I. Maniu.

Orașul are un mare deficit în infrastructură, generat de 
subfinanțare. Repararea situației de fapt nu poate fi 
făcută cu intervenții episodice, ca până acum, ci cu o 
viziune integrată, pe mai multe direcții. 

O prioritate este reabilitarea a 50 de km din actuala 
rețea de infrastructură de tramvai și extinderea 
acesteia în zone importante precum Piața Unirii, 
Prelungirea Ghencea sau Dimitrie Pompeiu. 

În privința rețelei rutiere, prioritare sunt: 

• Finalizarea obiectivului de investiții Prelungirea 
Ghencea;

• Lărgirea Bulevardului Dimitrie Pompeiu;

• Extinderea inelului median sud, prin prelungirea 
străzii Brașov până la intersecția cu Sos. Alexandriei 
și finalizarea celor 9 drumuri radiale;

• Drumuri expres cu 2 benzi pe sens, care conectează 
Bucureștiul de autostrada de centură. 

Foarte importante sunt și reconfigurările unor 
intersecții precum Sos. Colentina – Sos. Fundeni – Sos. 
Andronache – str. Gherghitei sau Piața Libertății. 

Pentru facilitarea mobilității cu suburbiile din Ilfov, ne 
vom concentra și pe extinderile de linii STB în zonele 
unde nu există și odată cu extinderea zonelor de 
bandă unică STB, transportul public ar trebui să 
devină o opțiune reală pentru călători.

Care sunt prioritățile dumneavoastră în ceea ce privește îmbunătățirea infrastructurii de 
transport în București și în ce mod veți facilita mobilitatea între suburbiile din Ilfov și București?
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Bucureștiul Verde este unul dintre pilonii de bază ai 
Planului pentru București. Măsurile pe care Planul 
pentru București le cuprinde includ:

• Amenajarea unui parc în inima orașului, care să 
includă Parcul Izvor, parcul din jurul Parlamentului 
(deschiderea unei părți către public) și zona din 
fața Academiei Române.

• Amenajarea Pădurii Băneasa ca pădure-parc.

• Îngrijirea parcurilor existente și protejarea lor 
(inclusiv prin exproprieri), acolo unde acestea sunt 
în pericol.

• Crearea de „pocket parks” în cartiere, spații urbane 
verzi de mici dimensiuni concepute pentru a servi 
nevoilor comunității.

• Dezvoltarea unui program de transformare a 
spațiului „Delta Văcărești” în „Parcul Municipal 
Văcărești”, spațiu natural destinat pentru recreere 
și promovarea imaginii Bucureștiului.

• Plantarea de arbori de-a lungul marilor bulevarde 
și străzi. Realizarea de coridoare verzi, inclusiv 
perdele de arbori în jurul Bucureștiului având drept 
scop îmbunătățirea calității aerului și reducerea 
poluării, inclusiv a celei sonore.

Principalele măsuri vor fi: 

• Protejarea spațiilor verzi existente și extinderea 
acestora;

• Amenajarea tuturor parcurilor aflate în 
administrarea PMB;

• Crearea de noi spații de tip parc sau pădure-parc.

Planul Integrat de Calitate a Aerului 2024-2028, ca și 
cel pe care l-am implementat în mandatul trecut, va 
cuprinde măsuri pentru gestionarea traficului în zona 
centrală, salubrizarea mai eficientă a străzilor, 
înnoirea și extinderea parcului STB, încurajarea 
renunțării la mașinile vechi, realizarea de piste de 
biciclete. 

Sistemul actual de stații de monitorizare a calității 
aerului va fi extins cu cel puțin 2 stații/sector și va fi 
implementat un sistem alertă rapidă în caz de depășiri 
ale valorilor zilnice de PM10 și PM 2,5. 

Proiectul Autobuzul Școlar se va derula în toate 
sectoarele. Vor fi programe de plantare de arbori, în 
special în zonele puternic poluate. Vom sancționa 
drastic nerespectarea prevederilor privind poluarea 
generate de șantiere.

Traficul, produs la rândul său de dezvoltarea urbană 
nocivă a ultimilor 20 de ani este principala sursă de 
poluare. Am oprit deja dezvoltarea haotică a orașului, 
iar acum este timpul să planificăm corect pentru viitor. 

Al doilea factor este încălzirea individuală prin 
centrale de apartament și sobe. Eforturile de 
modernizare a sistemului de termoficare încep să dea 
roade și vom continua. Este crucial că Bucureștiul să 
păstreze spațiile verzi pe care le are, atât din 
perspectiva poluării, cât și din perspectiva verilor 
toride care au început să apară. 

Vom continua să îngrijim parcurile și Parcul Natural 
Văcărești, am început să plantăm arbori rezistenți la 
secetă pe aliniamentele stradale. 

Ne-am concentrat și o vom face în continuare pe 
modernizarea parcului STB [scăzând astfel poluarea 
generată de trafic]. Am cumpărat 100 de tramvaie noi, 
100 de troleibuze și 100 de autobuze electrice. Este în 
plan achiziția a încă 250 de tramvaie noi.

Ce măsuri propuneți pentru a sprijini dezvoltarea de spații verzi în oraș și ce inițiative aveți în 
vedere pentru a îmbunătăți calitatea aerului în Capitală?
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Planul meu pentru școala din Bucureștiul viitorului 
cuprinde:

• Acces la educație de calitate pentru fiecare copil; 

• Sprijinirea elevilor performanți din școlile 
bucureștene. Pentru aceasta, granița sectoarelor 
nu trebuie să mai reprezinte un impediment.

Este vital să fim alături de copiii din medii defavorizate 
sau cu performanțe școlare reduse. Pentru acestea, 
este nevoie de activități conjugate, de tipul: școală 
după școală, cursuri remediale, consiliere în carieră 
pentru tranziția de la școală spre piața muncii, masă 
caldă în școli. Toate se pot realiza fie prin implicarea 
directă a PMB, fie prin colaborări cu primarii de sector 
și cu mediul privat.

Vom stopa fenomenul taxării părinților pentru a 
asigura condiții de bază pentru actul educațional. 
Părinții nu vor mai fi nevoiți să vină cu bani de casă 
pentru a acoperi cheltuielile necesare funcționării 
școlilor.

Îmi doresc ca Primăria Generală să le fie alături 
elevilor și studenților care fac performanță în știință și 
tehnologie și pun România pe harta performanței 
mondiale, similar programului ”Henri Coandă” pe care 
l-am inițiat la Ministerul Cercetării.

Sunt mai multe soluții pentru școlile în trei schimburi, 
condiția esențială pusă de copiii, părinți și profesorii 
este ca elevii să nu fie împărțiți la alte școli. 

Propun realizarea unor construcții modulare moderne 
în curtea școlilor, în care să se deruleze cursurile pe 
perioada lucrărilor de extindere și modernizare a 
clădirilor este una dintre soluții, realizată deja la 
nivelul sectorului 4. 

O altă soluție este asigurarea cheltuielilor necesare 
pentru închirierea unui spațiu adecvat, în special în 
cazul școlilor pentru care este necesară consolidarea. 

Prioritățile mele vizează și construirea de creșe și 
grădinițe publice, cu program normal și/sau prelungit, 
în colaborare cu primăriile de sector, crearea unei 
rețele de centre educaționale comunitare accesibile 
gratuit în special pentru copiii din familiile aflate în 
situații vulnerabile, precum și asigurarea finanțării și 
implementarea de programe de tip ȘCOALĂ DUPĂ 
ȘCOALĂ și programe de tip Scoală de Vară.

Școlile din București sunt administrate de Ministerul 
Educației din perspectiva educațională și de primăriile 
de sector din perspectiva infrastructurii, rolul Primăriei 
Capitalei fiind unul complementar. 

Primăria Capitalei, prin Proedus, are activități de 
formare vocațională pentru elevii din clasele 5-12. 

Tot Primăria Capitalei, în parteneriat cu inspectoratele 
școlare din București și Ilfov și cu Consiliul Județean 
Ilfov, s-a implicat în stimularea învățământului dual în 
zona București – Ilfov. 

Rezultatul a fost creșterea cu 37% a locurilor ocupate 
în anul școlar 2023-2024 față de anul școlar 
2020-2021. Proedus gestionează relația cu câteva mii 
de tineri voluntari pe care îi implică în proiectele la 
care participă. 

Vom continua să derulăm toate aceste programe 
educaționale și să implementăm unele noi. Programul 
“Sport în școli” este esențial și va fi prioritar în 
următorii ani.

Cum vă propuneți să îmbunătățiți calitatea învățământului în școlile bucureștene și cum veți 
reduce presiunea pe școlile în care se învață în trei schimburi?
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Măsurile pe care le-aș iniția ca Primar General includ:

• Noi policlinici de medicină de familie, câte una în 
fiecare sector.

• Înființarea serviciului municipal de medicină de 
urgență de familie.

• Construirea și modernizarea unităților medicale în 
zonele cu necesități ridicate.

• Extinderea infrastructurii pentru ambulatorii de 
specialitate.

• Crearea unei platforme de gestionare a pacienților 
pentru spitalele PMB.

• Subvenționarea analizelor anuale și a serviciilor de 
screening pentru categorii vulnerabile.

• Facilitarea programelor de formare continua și a 
schumburilor internaționale de experiență pentru 
personalul sanitar.

• Oferirea de locuințe de serviciu și beneficii pentru 
medicii români care se întorc din străinătate.

• Dezvoltarea programelor de recrutare și retenție a 
talentelor medicale.

• Implementarea unui sistem de e-sănătate securizat 
pentru acces facil la istoricul medical, programări 
online și telemedicină.

• Achiziționarea și implementarea tehnologiilor 
medicale de ultimă generație.

• Dezvoltarea parteneriatelor cu companiile din 
domeniul tehnologic pentru inovații în sănătate.

Prioritatea zero este Construirea Spitalului 
Metropolitan ( proiect inițiat și pentru care în 
mandatul 2016-2020 a fost realizat SF și PT, au fost 
aprobați indicatorii tehnico-economici, a fost atribuit 
contractul de execuție și au început lucrările, dar fost 
abandonat în actualul mandat).

Alte acțiuni vizează:

• Realizarea Centrului de Terapie cu Protoni (centru 
de excelență în terapia oncologică), în colaborare 
cu companii japoneze;

• Construirea unui centru de oncologie pediatrică la 
Spitalul Gomoiu;

• Realizarea Reţelei Metropolitane de centre pentru 
sănătatea femeii ‘Sfanta Agatha’; 

• Reabilitarea clădirilor spitalelor aflate în subordinea 
PMB; 

• Achiziționarea de aparatură modernă și 
performantă pentru toate spitalele. 

De asemenea, este foarte importantă dezvoltarea 
proiectelor dedicate protejării sănătății bucureștenilor 
- FIV destinat cuplurilor infertile, testare genetică a 
pacienților oncologici, dotarea cabinetelor medicale 
școlare și a cabinetelor stomatologice.

Finalizarea investițiilor începute și folosirea finanțărilor 
obținute în acest mandat din PNRR: 

• 24 milioane lei pentru construirea sau modernizarea 
ambulatoriilor la spitalele Cantacuzino, Obregia, 
Filantropia, Gomoiu, Sf. Maria, Victor Babeș; 

• 20 milioane lei pentru reducerea riscului de infecții 
nosocomiale la spitalele Cantacuzino, Gomoiu, 
Giulești; 

• 58 milioane lei pentru un centru nou de psihiatrie 
pediatrică la spitalul Obregia; 

• 67 milioane lei pentru un nou corp de terapie 
intensivă pentru nou născuți la Filantropia și pentru 
modernizarea celor de la Cantacuzino și Malaxa; 

• 42 milioane lei pentru consolidarea Maternității 
Bucur. 

Proiectul de extindere și modernizare a Spitalului 
Foișor, în valoare de 200 milioane lei este realizat în 
proporție de 98% și va fi finalizat. 

Construirea ambulatoriului Spitalului Victor Babeș este 
realizată în proporție de 50% și va fi finalizat. 
Totodată, a început construcția Băncii de țesuturi din 
cadrul Spitalului Colentina.

Ce acțiuni aveți în plan pentru a îmbunătăți serviciile de sănătate publică aflate în subordinea 
Primăriei Generale?
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Politicile sociale reale și sustenabile impune politici 
integrate de sănătate publică și protecție socială. În 
completarea măsurilor menționate anterior, avem în 
vedere:

• Dezvoltarea serviciilor sociale și socio-medicale ca 
structuri în sistem integrat cu serviciile medicale;

• Dezvoltarea rețelei de cabinete stomatologice 
școlare, în vederea asigurării îngrijirii orale pentru 
copii și tineri și a promovării obiceiurilor dentare 
sănătoase;

• Subvenționarea analizelor anuale pentru categorii 
vulnerabile, precum și a altor servicii de screening, 
care conduc la prevenirea și combaterea timpurie a 
unor boli cronice grave;

• Dezvoltarea de Centre de Sănătate 
Multifuncționale la nivelul fiecărui sector – centre 
de sănătate care se vor adresa cu prioritate 
persoanelor vulnerabile;

• Dezvoltarea serviciilor de îngrijire la domiciliu, ca 
rețea de suport a pacienților la momentul externării 
din spitale, dar și de prevenire a instituționalizării.

Principalele măsuri vizează:

• Majorarea și indexarea cu rata inflației a 
stimulentului pentru adulții și copiii cu dizabilități.

• Realizarea unei rețele de Centre de Asistență 
pentru Mama și Copil inclusiv spații de cazare 
(minim 2/sector), precum și lansarea unui program 
destinat victimelor violenței. Acesta va include 
asigurarea de locuință, acces la programe de 
reconversie profesională, sprijinire în vederea găsirii 
unui loc de muncă, asigurarea înscrierii la 
creșă/grădiniță/școală/after-school pentru copiii 
aflați în situații de risc.

• Realizarea de centre de zi pentru copiii cu 
dizabilități, cu acces la servicii asigurate de 
psihologi, doctori, profesori. 

• Finalizarea ansamblului de locuințe sociale din 
Prelungirea Ghencea și derularea unor proiecte 
similare în fiecare sector.

• Derularea unui program de Pachete de sprijin 
pentru persoanele aflate în situații dificile, pe 
categorii de vârstă, care să includă sprijin financiar, 
asigurarea unei locuințe, consiliere psihologică și 
vocațională

Vom finaliza proiectul de investiții Banca de alimente 
pentru persoanele din categorii sociale vulnerabile și 
vom derula în continuare proiectele începute în acest 
mandat. 

• În martie 2022, a fost deschis Centrul de informare 
și sprijin pentru femei, în cadrul căruia femeile 
aflate în situații de dificultate beneficiază de 
consiliere psihologică și sprijin în găsirea unui loc de 
muncă.

• În octombrie 2023, a fost deschis Centrul de zi 
pentru persoane vârstnice - Perla. 

• În aprilie 2024, a fost deschis un centru respiro 
pentru părinții copiilor cu dizabilități. 

• Au fost finalizate încă patru unități locative pentru 
victimele violenței în familie. 

• Au fost deschise două centre de zi pentru consiliere 
și sprijin pentru părinți și copii.

Ce planuri aveți pentru a îmbunătăți accesul la servicii sociale pentru persoanele vulnerabile 
(copiii aflați în risc de sărăcie și marginalizare socială, persoane vârstnice)?
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Măsurile pe care le am în vedere includ: 

• Crearea unei structuri proprii în cadrul Primăriei 
Generale pentru investiții străine, care să aibă ca 
mandat atragerea proiectelor strategice.

• Înființarea unui one stop shop pentru investitori, 
care să faciliteze înființarea de companii în 
Capitală fără bătăi de cap.

• Dezvoltarea infrastructurii expoziționale pentru ca 
Bucureștiul să devină un hub de organizare a 
evenimentelor internaționale importante.

• Pe modelul din Israel (și nu numai), administrația 
locală poate să sprijine activ, cu o participație 
minoritară, finanțatorii care investesc în firmele 
bucureștene cu potențial.

• Prezența Bucureștiului la marile târguri europene și 
internaționale pentru investitori, pentru a crește 
vizibilitatea și atractivitatea orașului.

• Dezvoltarea unui ecosistem similar celui din 
Lisabona („Fabrica de Unicorni”), pentru a sprijini 
startup-urile și a atrage investitori.

Voi susține realizarea de parteneriate public-private 
și de asocieri/parteneriate cu operatori privați în 
vederea asigurării funcționării sau prestării unor 
servicii publice. 

O altă măsură vizează realizarea unui Registru al 
tuturor spațiilor aflate în administrarea Municipiului 
București (piețe, spații pietonale, spații din interiorul 
clădirilor aparținând municipalității, monumente, etc), 
precum și a unui Regulament de exploatare a 
acestora, pentru realizarea unor evenimente, expoziții, 
concursuri naționale și internaționale, cu participarea 
unor operatori privați. 

De asemenea, voi realiza un program de identificare 
și inventariere, precum și trecerea în patrimoniul 
public al Municipiului București a tuturor clădirilor și 
terenurilor abandonate de mai mult de 5 ani, în 
vederea evaluării și stabilirii funcționalității și modului 
în care acestea ar putea fi exploatate.

Contractul privind actualizarea Planului Urbanistic 
General, blocat din anul 2014, a fost reluat, în urma 
unei ample analize juridice, în decembrie 2022. 

Prima propunere a regulamentului de urbanism pentru 
Planul Urbanistic General urmează a fi livrată de către 
consorțiul condus de Universitatea de Arhitectură în 
iunie 2024. Odată ce vom avea un nou plan urbanistic 
general, va fi mult mai clar atât pentru autorități, cât 
și pentru investitori unde se pot construi clădiri de 
birouri, unde se pot dezvolta viitoare afaceri și care 
vor fi zonele potrivite pentru diferite industrii. 

Primăria Municipiului București este acum stabilă din 
punct de vedere financiar și a devenit un partener 
atractiv și serios pentru mediul de afaceri și pentru 
sistemul bancar. Vom continua pe acest drum. Dacă 
orașul va avea o direcție strategică clară și coerentă, 
cu siguranță va deveni un pol de atracție pentru noi 
investiții.

Cum intenționați să atrageți investiții noi în București?6
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Cuvintele de ordine sunt dialog și integrare. Orașul 
trebuie reașezat printr-o „Lege a Bucureștiului”, care 
să permită o administrație integrată la nivelul întregii 
zone. Implică un efort de echipă și de dialog cu actori 
multipli: administrațiile celor șase sectoare, CJ Ilfov, 
Guvernul României, Parlamentul, mediul privat și 
societatea civilă. 

În urma mai multor discuții pe care le-am avut cu 
experți, consultanți și actori în dezvoltare urbană, una 
dintre concluziile generale a constat în crearea unui 
concept de integrare mai amplă a Bucureștiului cu 
județul Ilfov, într-o manieră în care să poată conduce 
la rezultate reale și vizibile la nivelul cetățenilor. Este 
nevoie de negocieri politice, de formarea consorțiilor 
administrative și de o „Lege a Bucureștiului”, dar în 
paralel cu toate acestea eu voi face un lucru simplu, 
de bun-simț: voi dialoga constant cu primarii de 
sector, cu CGMB și cu autoritățile din Ilfov.

Și în mandatul anterior a existat o bună colaborare 
între structurile de urbanism de la nivelul sectoarelor 
cu cea a Capitalei, fapt care a permis coordonarea 
activităților din zona edilitară. 

Vom continua această colaborare și o vom extinde și 
către primăriile din Ilfov. O altă măsură ce se va realiza 
în cooperare cu primăriile de sector este derularea 
unor programe de regenerare urbană, în special în 
cartierele de tip dormitor, construite înainte de 1989.

Bucureștiul are mare nevoie de un nou Plan Urbanistic 
General la care deja se lucrează. 

Actualul plan Urbanistic General al Bucureștiului a fost 
modificat de mii de ori prin PUZ-uri și PUD-uri 
derogatorii, întocmite în scop speculativ, cu încălcarea 
principiilor de dezvoltare urbană. Acestea au condus 
la densificare exagerată, blocaje de trafic, pierderi de 
spații verzi, afectare a rețelelor de utilități, în general 
la afectarea calității locuirii. 

Cele șase PUZ-uri de sector, din care cinci aprobate în 
2018-2020, au constituit un vârf al urbanismului 
derogatoriu: dispăreau sute de hectare de spații verzi, 
erau densificate în mod exagerat (blocuri între case) 
majoritatea cartierelor constituite. 

PUZ-urile de sector au fost suspendate administrativ 
în februarie 2021. Suspendarea a fost atacată în 
instanța în aprox. 20 de litigii, toate respinse. Un nou 
PUG va pune ordine în tot ceea ce înseamnă 
planificarea spațiului urban din București.

Cum veți asigura coordonarea activității edilitare și planificarea spațiului urban cu 
primăriile de sector și cu cele din județul Ilfov?
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Pentru a facilita accesul tinerilor la locuințe și pentru a 
sprijini stabilirea și integrarea acestora în București, 
Primarul general are la dispoziții pârghii directe, dar și 
indirecte – este vorba despre un cerc virtuos ce leagă 
serviciile publice de calitate cu creșterea calității vieții 
și atragerea de investiții: companiile care oferă 
produse și servicii cu înaltă valoare adăugată vor oferi 
locuri de muncă bine plătite, facilitând achiziția unei 
locuințe fără povara ratelor bancare.

Pe lângă atragerea de investiții și punerea în funcțiune 
a acestui cerc virtuos, am în vedere măsuri precum:

• Sprijinirea dezvoltării de locuințe accesibile pentru 
tineri, prin parteneriat public-privat.

• Implementarea unor programe de susținere a 
studenților și tinerilor profesioniști prin oferirea de 
burse și premii pentru performanță, facilitarea 
accesului la locuințe și sprijin pentru integrarea 
acestora pe piața muncii

Pe lângă construirea de locuințe sociale, voi continua 
programele pe care le-am început, de sprijinire a 
tinerilor, inclusiv în ceea ce privește găsirea unei 
locuințe. 

În mandatul trecut, am achiziționat 177 de locuințe 
care au fost puse la dispoziție spre închiriere, cu o 
chirie subvenționată, doctorilor și personalului medical 
din spitalele PMB. Aceasta este și o măsură care 
contribuie la păstrarea medicilor, la reducerea mutării 
acestora. 

O altă măsură poate viza acordarea unei subvenții 
pentru chirie, pentru familiile tinere sau care se 
confruntă cu situații dificile. Cooperarea cu 
autoritățile centrale, cu Ministerul Dezvoltării, poate 
determina crearea unor Programe comune, de 
construire de locuințe de tipul Prima Casă.

Și aici tot viitorul Plan Urbanistic General ne va da 
răspunsul prin faptul că vom ști care sunt zonele 
potrivite pentru construcția de noi locuințe.

Tinerii au tot mai mari probleme în a își găsi o locuință fără a se împovăra cu datorii. Ce 
măsuri poate lua primarul general pentru a crește accesul la locuire?
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Integrarea acestor persoane este esențială pentru a 
asigura coeziunea socială, prosperitatea economică și 
un mediu urban armonios. Iar această integrare nu se 
reduce doar la asigurarea unor locuri de muncă, deși 
acesta este un aspect important, ci înseamnă mai 
mult. Înseamnă, spre exemplu, asigurarea accesului 
egal la educație pentru copiii, inclusiv cursuri de limba 
română, înseamnă acces la servicii de sănătate, 
adaptate nevoilor specifice, înseamnă organizarea de 
evenimente culturale și comunitare care să celebreze 
diversitatea, crearea de programe de „buddy system” 
prin care bucureștenii pot ajuta migranții să se 
adapteze.

Înainte de orice, avem nevoie să nu cădem pradă 
prejudecăților. Este un semn bun faptul că România 
este astăzi atractivă pentru forța de muncă externă. 
Arată că România a evoluat, totuși, în ultimii 30 de ani.

Am înființat, încă din mandatul trecut, o structură 
dedicată multiculturalității, care să răspundă 
solicitărilor legate de administrația Bucureștiului ale 
unor cetățeni străini care trăiesc în România. Aceștia 
sunt sprijiniți în obținerea documentelor de care au 
nevoie sau pentru rezolvarea unor situații familiale – 
de exemplu, înscrierea la școală sau grădiniță a 
copiilor.

DGASMB poate asigura, așa cum a făcut-o și în timpul 
pandemiei de COVID, spații de cazare pentru aceste 
persoane, poate derula programe de consiliere și de 
sprijinire a acestora în vederea găsirii unor loc de 
muncă.

Bucureștiul este un oraș prietenos pentru orice 
cetățean al lumii, însă atribuțiile primarului pe 
problematica integrării imigranților sunt destul de 
limitate. 

La începutul războiului din Ucraina, mai multe locații 
sociale ale Primăriei Capitalei au fost folosite pentru 
cazarea refugiaților ucrainieni. A fost organizat un 
centru de urgență la Romexpo care ar fi putut primi în 
caz de urgență câteva mii de refugiați. A funcționat la 
Romexpo un centru permanent pentru refugiați, în 
care aceștia au beneficiat de produse alimentare, de 
produse de igienă și de haine strânse prin donații, și 
de asemenea de consiliere. Ulterior, pentru integrarea 
refugiaților ucrainieni, Direcția Generală de Asistență 
Socială din subordinea Primăriei Capitalei a deschis 
centre de educație pentru copiii refugiaților și a 
sprijinit organizarea unor târguri de joburi pentru 
adulții ucrainieni.

București găzduiește tot mai mulți imigranți. Ce măsuri poate lua primarul general pentru a 
limita problemele de integrare cu care se confruntă alte capitale europene?
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Dacă se pune problema de a rămâne în 
memoria colectivă, atunci ceea ce îmi doresc 
este să fiu primarul care a demonstrat că 
Bucureștiul poate realiza proiecte cu 
adevărat îndrăznețe, care să schimbe viața 
orașului și bucureștenilor pentru zeci de ani. 

Construirea Spitalul Metropolitan, cu 1000 
de paturi, 30 de săli de operaţii, dar și 
locuințe pentru rezidenţi și familiile 
pacienților, creşă şi grădiniţă pentru copiii 
personalului, săli de cursuri.

Aș vrea să reușesc să dau o direcție 
corectă orașului din perspectiva 
dezvoltării urbanistice.

Dacă veți fi ales primar general, pentru ce realizare ați dori să rămâneți cunoscut(ă)?
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